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Abstract (EN)
The objective of this master’s thesis is to incorporate the contribution of externally bonded
FRP wraps in the existing framework of the Three-Parameter Kinematic Theory.

To do so, the FRP reinforcement will be modeled as an external shear-resisting mecha-
nism whose activation, bond behavior, and rupture are governed by the deformation along
the critical diagonal crack. The model is adapted for post-eartquake repairs. The model
is validated on the basis of experiments found in the literature. Afterwards, a parametric
study will be conducted to determine the influence of key parameters of FRPs wraps on
the predicted load-deformation response.

In most cases, the predicted peak shear forces deviated by less than 25% from the
experimental values, with experimental-to-predicted shear ratios δV ranging from 0.96 to
1.25. Notably, the model tends to underestimate the total shear strength, which is a
conservative and desirable feature in the context of retrofit assessment.

Résumé (FR)
L’objectif de ce TFE est d’intégrer la contribution des enrobages en PRF dans le cadre
existant de la Théorie Cinématique à Trois Paramètres (3PKT).

Pour ce faire, le renforcement en PRF est modélisé comme un étrier externe, dont
l’activation, le comportement et la rupture sont gouvernés par la déformation le long de
la fissure diagonale critique. Le modèle est adapté aux réparations post-sismiques.

La validité du modèle est vérifiée à partir de résultats expérimentaux issus de la littéra-
ture. Une étude paramétrique est ensuite menée afin d’évaluer l’influence des principaux
paramètres des enrobages en PRF sur la réponse force-déplacement prédite.

Dans la plupart des cas, la résistance au cisaillement prédite s’écarte de moins de
25 % des valeurs expérimentales. Il est à noter que le modèle tend à sous-estimer la
résistance totale au cisaillement, ce qui constitue une caractéristique conservatrice et
donc souhaitable dans le cadre d’une évaluation de renforcement.
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